
Материалы для собеседования для продолжения обучения по 

специальности 1-21 06 01-01 «Современные иностранные языки 

(преподавание)» в дневной форме получения образования на 5 курсе в 9-м 

семестре  

 

 

Второй иностранный язык (английский язык) 
 
 

Содержание собеседования при восстановлении на 5 курс, 9 семестр 

определяется в соответствии с целями и задачами обучения, требованиями к 

уровню подготовки, описанными в учебных программах для специальности 1-21 

06 01-01 «Современные иностранные языки (преподавание)», основано на 

дисциплине «Практика устной и письменной речи» и включает в себя устное 

собеседование в рамках предметно-тематической области (перечень тем 

прилагается). 

 

 

Список тем для устного собеседования по учебной дисциплине «Практика 

устной и письменной речи»  

 

 

1. What professions are most popular among young people in your country? Does any 

of them appeal to you? 

2. Have you ever considered becoming a teacher? Why / Why not? 

3. What skills are necessary for your future job? 

4. What is your idea of a good job? Describe it. 

5. Where do you see yourself in 5/ 10 years’ time? 

6. How did English evolve into a global language? 

7. What spheres of the modern world have adopted the English language? Why? 

8. What means of communication do you know? 

9. Why did the mobile phone become so popular? 

10. What options of the Internet can you name? 

11. What are the main advantages of modern means of communication?  

12. Do you personally feel that keeping up with current events is important? 

13. Do you follow any well-known media on the Internet?  

14. Do you have your favorite sources of news, educational articles/podcasts, 

entertaining content, etc.? Can you recommend any? 

15. How does TV/ streaming services affect your lifestyle? 

16. How do inventions (innovations) change our lives generally? 

17. What is the best invention of all time (we couldn’t live without)? 

18. What is AI? What examples of AI technologies can you name? 



19. What are the advantages of AI? 

20. Does the future of universities depend on their ability to deliver a digital education 

format? 

21. What do you believe to be the appropriate level of computer literacy/experience for 

a beginning online student? Why? 

 
 


